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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen felhatalmazás alapján végeznek földmunkát az
ácsi katódgyár területén, ha még el sem kezdődött az engedélyezési eljárás?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu portálon megjelent „Ácsi katódgyár: Még el sem kezdődött az építési engedélyezési
eljárás, de már rendezik a terepet a területen„ című cikkben arról írnak, hogy a Népszava megtudta,
hogy heteken belül cölöpöket verhetnek le az ácsi katódgyár első épületéhez:

„A  hivatal  az  előzetes  vizsgálati  dokumentáció  alapján  megállapította,  hogy  a  fent  említett
földmunka és cölöpözés környezeti hatása nem jelentős, a tervezett tevékenységgel kapcsolatban
kizáró ok nincs, így környezeti hatásvizsgálat lefolytatása nem szükséges. Az irat azt is rögzíti, hogy
az  M1-es  autópálya  Ács-Bábolna  csomópontjában  található  ingatlanon  a  földmunkát  és  a
cölöpözést további építési munkák követik, azt összevont eljárás keretében vizsgálják.

A jelenlegi munka előreláthatóan 2023 decemberétől 2024 februárjáig tart. Így éppen végeznek,
mire a szomszédos területrészen fészkelő, jelentős értékű és nagyságú vetési varjú kolónia költeni
kezdene. Ez azért fontos, mert a madarakat erősen zavarja az emberi jelenlét, a hirtelen zajhatás,
amit  mindenképpen kerülni  kell.  Kérdés,  hogy ezt  az  építkezés  és  a  gyár  folyamatos  működése
idején mennyire tudják majd figyelembe venni – jegyezte meg az eljáráshoz érkező egyik észrevétel,
amelynek  írója  szerint  a  madarak  védelméről,  nem  lehet  csak  a  cölöpözés  idejére  korlátozva
nyilatkozatot tenni.

Egy másik észrevételező pedig azt furcsállotta, hogy a területre már október közepén felvonultak a
munkagépek és megkezdték a termőtalaj deponálását, miközben akkor még semmiféle engedélye
nem volt  a  cégnek.  A beruházó,  a  kínai  Huayou  Cobalt  csoporthoz  tartozó  Bamo Technology
Hungary Kft. hivatalnak adott válasza szerint akkor még csak régészeti feltárások zajlottak, amire
megkapták  a  hozzájárulást.  Az  állami  főépítész  azzal  hárított,  hogy  az  idevágó  részletes



szabályozásban a  „cölöpözési  és  földmunka tevékenység nincs  nevesítve”,  így  nem rendelkezik
hatáskörrel.”

 

Kérdezem Önt:

Milyen felhatalmazás  alapján végeznek földmunkát  az ácsi  katódgyár  területén,  ha még el  sem
kezdődött az engedélyezési eljárás?

 

Budapest, 2023. november 11.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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